
 

 

Seuraparlamentti Lahti 
Kokousmuistio 2/2025 

 

Aika: perjantai 23.5.2025 klo 14:00–15:30  
Paikka: Ravintola Lokki, Lahti 

Paikalla:  

Alenius Tapani, Junior-Pelicans ry 
Degerman Anna, Lahden Tenniskerho ry 
Koskinen Jimi, Lahti Basketball juniorit ry 
Kovalainen Kea, Viipurin Reipas ry 
Kuitunen Pia, Lahti Ringette ry 
Lahtinen Janne, Lahden Ahkera ry 
Lindqvist Marko, Hyvinvoinnin ja vapaa-ajan lautakunta 
Nurminen Sanna-Maija, Lahden Liikuntapalvelut 
Pöllänen Krista, Lahden Liikuntapalvelut 
Räty Jaakko, Päijät-Hämeen Liikunta ja Urheilu ry 

1. Kokouksen avaus 

• Seuraparlamentin puheenjohtaja Pia Kuitunen avasi kokouksen klo 14:00 ja toivotti osallistujat 
tervetulleiksi. Todettiin läsnäolijat. 

• Kokouksen puheenjohtajana toimi Pia Kuitunen. Sihteerinä toimi Jaakko Räty. Tekoäly tuotti 
litteroinnin pohjalta kokousmuistion. 

2. Esityslistan hyväksyminen 

• Hyväksyttiin kokouksen esityslista sellaisenaan. 

3. Lahden kaupungin tukijärjestelmän kehittäminen 

Verrokkikaupunkien mallit ja keskustelun teemat: 

• Tarkasteltiin mm. Turun mallia ja yksityisten tilojen huomiointia tuessa. 

• Esille nousi toive monimuotoisemmasta avustusmallista, joka huomioi: 

o yksityiset tilat 

o lajien erilaiset olosuhdevaatimukset 

o kustannuserot eri lajien välillä 

• Huolta herätti tukien epätasainen kohdentuminen sekä tiedonkulun haasteet (esim. 
tapahtuma-avustuksista moni seura ei ole tietoinen ollenkaan). 



Tärkeimmät nostot: 

• Liikuntatilojen subventointi muodostaa merkittävimmän tuen seuroille – kaupungin 
vuosiavustus on usein marginaalinen kokonaistukeen nähden, mutta silti tarpeellinen. 

• Seurat toivovat selkeämpiä linjauksia koulutilojen käytöstä, mm. avainten ja aukioloaikojen 
osalta. Yhtenäinen käytäntö kaupungin tilojen käytölle: koulujen salien tulisi olla seurojen 
käytettävissä ympäri vuoden, koordinoidusti. Otetaan kouluyhteistyö erillisenä aiheena esiin 
jatkossa. 

• Eriarvoisuus nousi esiin erityisesti lajeissa, joissa käytetään yksityisiä tiloja tai joissa 
harjoituskustannukset ovat korkeat. 

• Kohderyhmien priorisointi: tarve miettiä, mille ryhmille tukea ensisijaisesti kohdennetaan 
(esim. alle 12-vuotiaat, kilpajuniorit, matalan kynnyksen harrastajat). Seuraparlamentilla 
erilaisia näkemyksiä asiasta, mutta lasten ja nuorten tukemiseen yhteinen näkemys. 

4. Katsaus liikuntapalveluiden ajankohtaisiin asioihin 

• Lahden kaupunki teettänyt urheiluohjelman selvitystä, syksyllä alkamassa liikkumisohjelman 
työstö. 

• Poikkihallinnollinen yhteistyö painottuu jatkossa: liikunnan edistämisen odotetaan tapahtuvan 
yhteistyössä mm. sivistystoimen ja työllisyyspalvelujen kanssa. 

5. Muut asiat 

• Työllisyyshankkeista: joillain seuroilla kokemuksia palkkatuella työllistämisestä, mutta 
vaatimukset ovat tiukentuneet nykyisessä mallissa. 

• Keskusteltiin mahdollisuudesta kehittämisrahoille tai alueellisille tukimuodoille (esim. 
palvelusetelit). 

• Seuraparlamentin kokoonpano ja toimintatavat nousivat keskusteluun: 

o Tarve varmistaa osallistujien mahdollisuus osallistua myös jatkossa – esimerkiksi 
iltapäivien aikataulut eivät sovi kaikille. 

o Toivottiin laajempaa lajien ja seurojen monimuotoisuutta jäsenistöön. 

o Ennen seuraavaa kokousta valmistellaan ehdotuksia kokoonpanon uusimiseksi. 

o Seurafoorumi järjestetään ennen vuoden viimeistä kokousta marraskuussa – siellä 
valitaan jatkavat ja uudet jäsenet parlamenttiin. 

6. Seuraava kokous 

• Seuraava kokous pidetään perjantaina 19.9.2025 klo 14:00 Lahden Urheilukeskuksessa 

7. Kokouksen päätös 

• Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15:30 ja kiitti osallistujia aktiivisesta keskustelusta. 


